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PROTOKÓŁ  Nr XXII 

 zwyczajnej   sesji  Rady  Gminy  Gietrzwałd 

odbywającej się dnia 12 grudnia 2016 r. 

 
Początek  sesji  o godz.  1500, 

zakończenie  sesji o godz. 2040. 

 
Ad.1. Otwarcie,  dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

 
Przewodniczący  Rady Marek Nowogrodzki dokonał otwarcia sesji i powitał wszystkich 

zebranych.  Na sesji obecnych było 15 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik 

nr 1). Ustawowy skład Rady Gminy liczy 15 radnych. Przewodniczący stwierdził kworum. 

Obecni  byli również: Wójt Marcin Sieczkowski, Skarbnik  Andrzej Wasilewski, Sekretarz Halina 

Bienkiewicz, Kierownik ZGK Jan Kasprowicz, Kierownik referatu Inwestycji i Zamówień 

Publicznych Agnieszka Kochanowska, Kierownik GOPS Elżbieta Biadała, Kierownik referatu 

Planowania Przestrzennego, Drogownictwa, Nieruchomości i Ochrony Środowiska Krzysztof 

Burski, Kierownik referatu Podatków i Opłat Krystyna Dzikowska, sołtys sołectwa Naterki i 

redaktor Gazety Gietrzwałdzkiej Zbigniew Kukuć oraz mieszkańcy gminy ( lista gości  

załącznik nr 2).  

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie, dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu  XXI  sesji. 

3. Interpelacje.  

4. Sprawozdanie  Wójta. 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2016 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Gietrzwałd 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbio-

rowe odprowadzanie ścieków 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy gminy Gietrzwałd z organi-

zacjami pozarządowymi na 2017 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu gminy Gietrzwałd. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego zwrotu pobranych opłat partycy-

pacyjnych. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej, admini-

stracyjnej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych Gminy Gietrzwałd.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty na terenie Gminy Gietrzwałd. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie częściowego zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpada-

mi komunalnymi, ponoszonej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

rodziny wielodzietne. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

17. Podęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 10.10.2016 r.  na działanie Wójta. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Stare Jabłonki  

o uznanie za ochronne lasów położonych na terenie gminy Gietrzwałd.  

19. Sprawy różne 

 
Przewodniczący zaproponował zdjęcie z porządku obrad następujących punktów: 

8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Gietrzwałd. Kierownik ZGK poinformował, że ukazało się nowe orzecznictwo w 

tej sprawie które należy uwzględnić w projekcie ww. uchwały.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego zwrotu pobranych opłat 

partycypacyjnych. Poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie a następnie 

drugą jego wersję. Przewodniczący stał na stanowisku, że o zgodności z prawem pobierania 

opłat rozstrzygnie sąd a Wójt będzie zobowiązany wykonać postanowienie sądu. 

Poinformował, że uczestniczył w rozmowach mających na celu zawarcie ugody w sprawie 

zwrotu partycypacji. Ugoda z kilkoma osobami została zawarta a kilka skierowało sprawę do 

sądu.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 10.10.2016 r.  na działanie Wójta. 

Przewodniczący poinformował, że przekazuje skargę do rozpatrzenia komisji rewizyjnej ze 

względu na obszerność wyjaśnień. Komisja przeanalizuje materiały i przedstawi radzie swój 

wniosek. Zaproponował również  zmianę w kolejności omawiania punków tj. przeniesienie na 

początek sesji punktu 19. Sprawy różne. Andrzej Robaczewski zapytał o powód propozycji 

zdjęcia punktu 17 z porządku obrad. Przewodniczący odpowiedział, że w porządku obrad 

znajdują się projekty uchwał złożone przed sesją. Po konsultacjach z prawnikami uznał, że 

skargę należy skierować do komisji rewizyjnej. A. Robaczewski postawił wniosek formalny o 

pozostawienie w porządku obrad punktu 17. Odbyło się głosowanie nad wnioskiem o 

pozostawienie w porządku obrad punktu 17 – 2 głosy za, 13 głosów przeciw. Odbyło się 

głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zmianami – 14 głosów za, 1 głos przeciw.  
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Ad.19. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący udzielił głosu gościom. Głos zabrał Paweł K. Powiedział, że przybył na sesję 

gdyż zaniepokoił go sposób w jaki przebiegają sesje, a szczególnie jak przebiegało głosowanie 

nad obniżeniem wynagrodzenia wójta. Uważał, że radni otrzymując projekt uchwały tuż przed 

sesją nie mieli czasu aby przeczytać i przeanalizować załączone do projektu uchwały 

uzasadnienie. Po obejrzeniu relacji z sesji odbył spotkanie z Wójtem aby pozwolić mu odnieść 

się do zarzutów zawartych w uzasadnieniu do uchwały.  Zapytał, czy ktoś z radnych pozwolił 

Wójtowi na coś takiego. Zaapelował do radnych aby decyzje podejmowali w zgodzie z 

własnym sumieniem i po przeanalizowaniu sytuacji. Przypomniał radnym, że zostali wybrani 

przez mieszkańców aby ich reprezentowali. Był zdania, że gdy coś dzieje się nie tak, to przed 

rozliczeniem z wykonania zadań należy udzielić wsparcia aby pomóc pokonać trudności. 

Uważał, że gdyby radni indywidualnie rozmawiali z Wójtem i wysłuchali jego wyjaśnień to wynik 

głosowania mógłby być inny. Wyraził sprzeciw wobec sposobu w jaki odbyło się głosowanie w 

sprawie wynagrodzenia Wójta.  

Głos zabrała Jadwiga Julicka  powiedziała, że obejrzała relację z sesji i uważa, że 

Przewodniczący powinien wstydzić się tak poprowadzonej sesji. Była zdania, że relacja z tej 

sesji nie przysporzyła radzie zwolenników. Przewodniczący odpowiedział, że każdy z radnych 

głosował według własnej woli przez nikogo nie przymuszany. Wójt powiedział, że gdyby 

przewodniczący pozwolił mu na ustosunkowanie się do zarzutów radni głosowaliby mając 

więcej wiedzy na  temat postawionych zarzutów. Uważał, że wszystkie zarzuty są 

nieprawdziwe. Wójt zarzucił Przewodniczącemu, że nie ustala z nim terminów sesji, a 

przewodniczący komisji nie ustalają terminów spotkań komisji. Powiadomienia które otrzymuje 

często nie pozwalają mu uczestniczyć w posiedzeniach komisji gdyż ma już zajęte terminy.  

Paweł Krych zapytał czy ktoś z radnych usiądzie indywidualnie z Wójtem do rozmowy i będzie 

rozmawiał dzisiaj o zarzutach wymienionych w uzasadnieniu do uchwały o wynagrodzeniu 

Wójta. Nikt z radnych nie wyraził chęci rozmowy.  Paweł K. zapytał, czy w tej sytuacji nie warto 

powrócić do głosowania nad uchwałą w sprawie wynagrodzenia Wójta, może radni chcieliby 

zweryfikować zajęte stanowisko. Poprosił o spotkanie mieszkańców, radnych i Wójta aby 

rozmawiać o nowo ustalonym wynagrodzeniu i uzasadnieniu do niego. Poprosił aby spotkanie 

miało plan opracowany w punktach aby każdy mógł merytorycznie odnieść się do zagadnień 

a mieszkańcy mogli zadawać pytania. Przewodniczący odpowiedział, że przedyskutuje tę 

propozycję z radnymi i udzieli odpowiedzi. S. Zdunek zaznaczył, że nie  wszyscy radni 

głosowali za obniżeniem wynagrodzenia Wójta. Agnieszka S. uważała, że są inne sprawy 

oprócz wynagrodzenia Wójta o których warto by z Wójtem porozmawiać, np. zwolnienie 

dyrektora GOK mimo pozytywnych opinii o jego pracy, sprawa Gazety Gietrzwałdzkiej. Wójt 

odpowiedział, że zwrócił się o wydanie opinii do 4 stowarzyszeń, opinii otrzymał więcej. 
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Wszystkie je uwzględnił a decyzję podjął w zgodzie z własnym sumieniem. Podjął decyzję 

autonomiczną i będzie z niej  rozliczany.  Jest pracodawcą, odpowiada za działalność 

pracowników i dobiera sobie odpowiednich ludzi. A. S. uważała, że nie jest dobrze, że Wójt 

nie liczy się z opinią innych. Jadwiga Julicka poprosiła aby radny z jej terenu spotykał się raz 

w miesiącu z wyborcami aby przedstawiać aktualne sprawy. Przewodniczący odpowiedział że 

takie spotkania są możliwe. Wiesław Wiśniewski – Stowarzyszenie Bezpieczny Sząbruk – 

powiedział iż mimo, że nie dostał pisma o wydanie opinii o współpracy z dyrektorem GOK to 

takową Wójtowi wysłał. Współpracę z dyrektorem GOK ocenia dobrze. Złożył do 

Przewodniczącego i Wójta pisma w sprawie zmiany nazwy inwestycji -  renowacja kościoła w 

Sząbruku.  Krzysztof S. – zapytał Przewodniczącego czy nie jest mu wstyd za wyreżyserowaną 

sesję 27 października. Jego zdaniem Wójt został zdyskredytowany, „demokracja została za 

drzwiami i zapanowała dyktatura”, a tak nie powinno się stać w państwowym urzędzie. Zapytał 

radnych czy nie wstydzą się, że nie zapoznając się z projektem uchwały głosowali za jej 

podjęciem. Zapytał kto z radnych skonsultował ze swoimi wyborcami kwestię wynagrodzenia 

Wójta. Wójt zastał gminę zadłużoną i nadal jest zadłużona, ale trzeba zbadać sytuację i 

zobaczyć jaki jest trend, co działo się wcześniej i kto za to odpowiada. Przewodniczący 

odpowiedział, że zarzut dyktatury nie podoba mu się. Wójt w żaden sposób nie liczy się z 

głosem radnych. Nie jest mu wstyd i nie ma sobie nic do zarzucenia. K. S. powiedział, że nie 

kwestionuje decyzji radnych ale  atmosferę w jakiej została podjęta. Wójt powiedział, że trudno 

mu słuchać głosu radnych gdy nie jest zapraszany na komisje albo zapraszany późno. 

Rozumie, że wszystko rozstrzyga się na komisjach, gdy chciał odnieść się do głosu radnych 

na poprzedniej sesji to Przewodniczący nie pozwolił mu na to. Powiedział, że skoro są takie 

złe stosunki Wójta z radą i rady z Wójtem to może rada jest źle prowadzona i może trzeba 

zmienić prowadzącego. Przewodniczący odpowiedział, że jest to możliwe. Wyborcy mogą 

zmienić radę i przewodniczącego. Należy jednak pamiętać, że tych radnych wybrała grupa 

wyborców i ich popiera. Wójt powiedział, że dobrze mu się pracuje i dyskutuje z komisją 

rewizyjną której członkiem nie jest Przewodniczący. Jest to pewien wyznacznik. Wójt jest w 

stanie umówić się co to terminu i formy spotkania, jest uprzedzany o materiałach jakie trzeba 

przygotować na spotkanie. Głos zabrał p. Sieczkowski, ojciec Wójta,  i zapytał 

Przewodniczącego dlaczego nie lubi Wójta. Przewodniczący odpowiedział, że nieprawdą jest 

że nie lubi Wójta. Przypomniał, że był czas kiedy współpraca układała się dobrze. Wójt 

powiedział, że tak było do chwili gdy podjął swoją samodzielną decyzję która nie spodobała 

się Przewodniczącemu. Od tej chwili współpraca się skończyła. Przewodniczący powiedział, 

że szanuje Wójta i nie ma interesu aby go usunąć. Zaapelował  do Wójta o nawiązanie 

współpracy. Wójt zaproponował aby rada wybrała nowego Przewodniczącego i Wójt proponuje 

mu współpracę. Powiedział, że być może charaktery Wójta i Przewodniczącego nie pozwalają 

na współpracę. Głos zabrała Małgorzata Z. – powiedziała, że wstydzi się, że mieszka w gminie 
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gdzie dwie strony nie potrafią się porozumieć. Wie, że radny musi dużo pracować aby 

przygotować się do sesji. Tym bardziej jej przykro, że rada i Wójt nie mogą się porozumieć. 

Głos zabrała Magdalena J. – przypomniała o znaczeniu Gietrzwałdu w związku z  objawieniami 

Matki Boskiej i o postępowaniu Bismarka wobec Gietrzwałdu. Uważała, że Gietrzwałd to 

miejsce wybrane i należy o nie walczyć. Paweł K. zaproponował podkreślenie grubą kreską 

tego co było i rozpoczęcie działania od nowa, bez wracania do tego co było. J. Julicka poprosiła 

Wójta i Przewodniczącego o dogadanie się dla dobra mieszkańców bo atmosfera w wielu 

miejscowościach jest paskudna. A. S. ubolewała, że obecnie zdarza się iż ludzie nie szanują 

się z powodu odmiennych poglądów. Głos zabrał Bartosz C. i powiedział, że zachowania grupy 

osób   które miały miejsce na poprzedniej sesji były naganne a on takich ludzi nie szanuje.  

A. Robaczewski miał zastrzeżenie do współpracy Przewodniczącego z radą gdyż nie otrzymał 

pisma p. Gudaczewskiego skierowanego do Przewodniczącego z adnotacją: do wiadomości 

Rady Gminy. Przewodniczący poinformował, że w piśmie wymienionym przez  radnego 

pracownik urzędu wzywa go przedsądowo  do przeprosin, czego nie uczyni czekając na 

wezwanie sądowe. Głos zabrał Paweł Ł. odnosząc się do stwierdzenia, że mieszkańcy nie 

mają prawa do oceny radnych. Uważa, że jak najbardziej mają takie prawo bo otrzymali 

mandat zaufania od mieszkańców. Są radnymi całej gminy, niezależnie z jakiej miejscowości 

się wywodzą. Wezwał radę do przestrzegania zapisów statutu gminy, w tym dotyczących 

terminów przedkładania projektów uchwał.  

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach  od godz. 1620  do godz. 1635. 

Głos zabrała Eugenia Ratowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Powiedziała, że 

nieprawdą jest, że Przewodniczący wymusza na radnych podejmowanie decyzji. Powiedziała, 

że współpraca z Wójtem układa jej się dobrze, co potwierdził Wójt. Wyjaśniła dlaczego 

głosowała za obniżeniem wynagrodzenia dla Wójta. Gdy obecny Wójt rozpoczynał kadencję 

w gminie panował spokój. Obecnie mieszkańcy podzielili się na obozy. Uważa, że konieczne 

jest staranie o podjęcie rozmów i nawiązanie współpracy. Przerażają ją działania mieszkańców 

na portalach internetowych.  Prosiła o zaprzestanie nagonki na Przewodniczącego Rady,  

o wyciszenie i spokój. Powiedziała, że jest wola radnych do przywrócenia spokoju w gminie. 

Wójt odpowiedział, że współpracy i spokoju nie przywołuje się  poniżeniem, a na poprzedniej 

sesji poczuł się poniżony. Uważał, że obecna sytuacja w gminie to nie jest tylko jego wina. 

Głos zabrał Michał Puszczało – Przewodniczący Komisji Gospodarczej. Powiedział, że ktoś 

nie uwzględniając jego poglądów zaliczył go do grupy o innych niż jego poglądach. Ktoś 

podzielił mieszkańców na grupy światopoglądowe i od tego momentu wszystko zaczęło się 

psuć. Głos zabrała Iwona Omilian – Przewodnicząca Komisji Społecznej. Powiedziała, że 

przychyla się do przedmówców. Powiedziała, że otrzymała mandat od mieszkańców i stara 

się ich dobrze reprezentować. Wyborcy wspierają ją w działaniach. Poprosiła gości aby 

zapoznawali się z tym, z czym zapoznać się muszą radni i wyrabiali sobie zdanie o tym. 
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Podkreśliła, że praca radnych to praca zespołowa. Uważa, że rada funkcjonuje dobrze bo 

wypracowuje swoje stanowiska. Głos zabrał Grzegorz P. i zapytał, czy prawdą jest, że radni 

nie zapoznali się z uchwałą o wynagrodzeniu wójta przed głosowaniem. E. Ratowska 

odpowiedziała, że uchwałę radni otrzymali na początku sesji a głosowana była w dalszym 

punkcie porządku obrad więc miała czas aby ją przeczytać. A. Robaczewski powiedział, że 

uchwałę odczytał Przewodniczący  ale uzasadnienia już nie. Radny uzasadnienia nie zdążył 

przeczytać.  Ustosunkował się do wypowiedzi M. Puszczały mówiąc, że Gietrzwałd został 

podzielony od chwili gdy Wójt podjął swoją pierwszą samodzielną decyzję nie ulegając presji 

radnych i mieszkańców. Uważa, że należy uszanować decyzję Wójta. Wystąpienie posła 

Pampucha dodatkowo podgrzało atmosferę. Radni angażując się w sprawę odwołania 

dyrektora szkoły dali  powód do podzielenia ich na dwa obozy. Podobnie będzie gdy rada 

zaangażuje się w odwołanie dyrektora GOK. Uważał, że radni nie powinni dać się 

wmanipulować w sprawę odwołania dyrektora GOK. Wójt zaproponował Przewodniczącym 

Komisji: Eugenii Ratowskiej, Iwonie Omilian i Michałowi Puszczale  spotkanie na którym 

przedstawi propozycje rozwiązania problemu współpracy z radą.   

Głos zabrała Teresa Przyczyna – Prezes Stowarzyszenia Piękny Most z Sząbruka. 

Powiedziała, że nie wie dlaczego niektóre radne źle o niej piszą na facebooku. Działa 

społecznie od dziesięciu lat. Jej stowarzyszenie nie napisało opinii bo taka była wola członkiń 

stowarzyszenia.  

 

Ad.2. Przyjęcie protokołu  XXI  sesji. 

Stanisław Zdunek: prośba o wykreślenie z planu pracy Komisji Gospodarczej punktu: Skarga 

mieszkańców Gronit i Naterek na działania wójta, gdyż Komisja zdjęła ten punkt z planu 

spotkania. 

Andrzej Robaczewski  poprosił o umieszczenie w protokole cytatów: posła Pampucha  

   przybyłego na zaproszenie Przewodniczącego Rady   1  – strona 7 wiersz 17 po słowach: 

Zaapelował do mądrości radnych, cytat  „Ja nie będę się do Pana zwracał, panie wójcie, z 

całym szacunkiem dla pana. Natomiast ja zwrócę się do pana przewodniczącego i pań i panów 

radnych” i na stronie  7, wiersz 7od dołu, w wypowiedzi Przewodniczącego po słowach : 

promocją gminy -  cytat „Promocja Gminy to jest dzisiaj na takiej zasadzie, że Pan od promocji 

promuje własną osobę i pana wójta, a gdzie jest sprzedaż działek, bo po to był etat za 130 000 

zł przez radnych pozwolono dla pana wójta, bo na prośbę pana wójta ten etat został utworzony, 

po to właśnie żeby zajął się sprzedażą gminnego majątku”. Radny uważa, że są to bardzo 

istotne wypowiedzi. Odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem poprawki zaproponowanej 

przez S. Zdunka – 15 głosów za. Odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem zmian 

                                                 
1 Poprawka polegająca na dopisaniu słów „ przybyłego na zaproszenie Przewodniczącego Rady”  -   przyjęta na 

XXIII sesji   w dniu 29.12.2016r. 
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zaproponowanych przez A Robaczewskiego -  7 głosów za, 2 głosy przeciw, 6 osób 

wstrzymało się od głosu.  

Ad.3. Interpelacje.  

Do interpelacji zapisali się :  

Anna Gratzka – na jakim etapie jest sprawa kanalizacji  Rapaty – Dłużki i dlaczego jest  

w projekcie budżetu zdjęta inwestycja na 2017 rok, pytają mieszkańcy, 

Stanisław Zdunek – czy istnieje realne zagrożenie realizacji inwestycji w ramach ZIT – 

budowa drogi Naterki-Gronity-Kudypy. Radny pyta gdyż doszły go słuchy, że z powodu 

deficytu budżetowego nie będzie środków na tę inwestycję i że część dotacji z Urzędu 

Marszałkowskiego będzie przeznaczona na modernizację drogi powiatowej. Wójt 

poinformował, że umowy są podpisane, w WPF na najbliższe dwa lata środki są 

zabezpieczone. Wójt powiedział, że wyczerpującej odpowiedzi udzieli na piśmie.  

- co gmina zamierza zrobić z domem po eksmisji pp. Ch. Radny poinformował,  

że jest to pustostan będący zabytkiem. Jest w tragicznym stanie. Odkąd stoi niezamieszkały 

stał się schronieniem dla spożywających alkohol gdyż położony jest w sąsiedztwie sklepu.  

Małgorzata Łączyńska – prośba o podjęcie rozmów z przewoźnikiem na trasie Sząbruk – 

Olsztyn w sprawie zwiększenia częstotliwości kursów. Radna prosi aby wspomóc 

mieszkańców w rozmowach z przewoźnikiem. Busiki są przepełnione. Wójt zaproponował 

aby radna wystąpiła z pismem a on się pod nim podpisze.  

Jolanta Wilewska – prośba o poprawę stanu drogi przez Kudypy, udostępniona droga przez 

budowę (bajpas). 

 

Ad.4. Sprawozdanie  Wójta. 

Wójt Marcin Sieczkowski przedstawił sprawozdanie ze swych działań za okres od  28 

października do 12 grudnia 2016 roku ( załącznik do protokołu). 

 

Ad.5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Eugenia Ratowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja 

spotkała się dwukrotnie, raz samodzielnie i raz wspólnie z pozostałymi komisjami. Plan pracy 

samodzielnego spotkania obejmował:  

1. Omówienie projektu regulaminu wynagrodzeń obsługi szkół  

2. Kontrola wykorzystania środków finansowych na utrzymanie gotowości bojowej OSP  

w Gm. Gietrzwałd  za okres I – X.2016 w rozbiciu na poszczególne jednostki. 

3. Kontrola wydatków na dowożenie uczniów do szkół - rok szkolny 2015/2016. 

4. Sprawy różne. 

Przewodnicząca pokrótce omówiła poszczególne punkty. Szczegółowe  sprawozdanie w 

protokole komisji z 24.11.2016r. 
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Michał Puszczało – Przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że komisja odbyła 

trzy posiedzenia, dwa samodzielne i jedno wspólnie z pozostałymi komisjami. Na samo-

dzielnych posiedzeniach zajmowała się następującymi tematami: 

17 listopada: 

1. Likwidacja ZGK i przekształcenie na spółkę prawa handlowego, 
2. Zasady wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji, 
3. Sprawy różne. 

 
28 listopada: 
 

1. Zaopiniowanie wniosku o przejęciu działki będącej drogą publiczną położonej   
w Worytach.  

2.  Zaopiniowanie wniosku Nadleśnictwa Stare Jabłonki o uznaniu za lasy ochronne. 
3. Zaopiniowanie wniosków o zmianę m.p.z.p. w  Sząbruku i Unieszewie. 
4. Przetarg na odbiór odpadów komunalnych w 2017 roku – informacja. 
5. Sprawy różne. 
 
8 grudnia  na posiedzeniu z pozostałymi komisjami radni omawiali materiały na XXII sesję 

rady. Przewodniczący odczytał protokoły z poszczególnych posiedzeń komisji. Poprosił 

radnych o wnoszenie uwag do protokołów. 

Iwona Omilian – Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała, że komisja odbyła jedno 

samodzielne posiedzenie w dniu 30 listopada. Omawiała  wykonanie remontów  budynków 

komunalnych w 2016 roku (budynki w  Worytach, Cegłowie, Sząbruku i Nagladach). W spo-

tkaniu uczestniczyli Jan Kasprowicz i Zygmunt Klimczak. Komisja wnioskuje o wszczęcie 

postępowania w sprawie pozwolenia na rozebranie budynku w Gronitach ul. Olsztyńska nr 18. 

Jest to pustostan, budynek wpisany do rejestru zabytków.  

Skarbnik omówił projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej i admi-

nistracyjnej  jednostek organizacyjnych gminy. 

Magdalena Ratowska omówiła realizację programu zdrowotnego w zakresie szczepień 

przeciwko zakażeniom wirusem brodawczaka ludzkiego HPV.  

Komisja zaopiniowała podanie o przydział mieszkania socjalnego i o stypendium sportowe dla 

ucznia.  

 

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje. 

Droga przez Kudypy – bajpas – Wójt odpowiedział, że dzisiaj powinna być droga poprawiona. 

Dziś oglądał tę drogę i dzwonił z prośbą o naprawę. Na drodze pojawiła się koparka i równiarka 

więc należy się spodziewać, że dokonana naprawy drogi.  Wójt poinformował, że na pozostałe 

interpelacje odpowie na piśmie na następnej sesji.   

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2016 rok. 

Skarbnik przedstawił aktualne kwoty w uchwale o zmianach w budżecie (aktualizacja  po 

uwzględnieniu ostatniej dotacji od wojewody). Radni zaktualizowali projekt uchwały. Skarbnik 
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odpowiadając na wniosek radnych ze spotkania komisji przedstawił dane ze sprawozdania  

z wydatków planowanych i zrealizowanych, w tym na wynagrodzenia, w szkołach na 

30.11.2016r. Skarbnik poinformował, że w dziale oświata w skali całej gminy wydatki są  

o 55.317,82 zł mniejsze. Zachodzi potrzeba dokonania przesunięć miedzy rozdziałami  

w poszczególnych szkołach. Aby tego uniknąć w przyszłości należy śledzić wydatki  

w poszczególnych rozdziałach. Środki z budżetu były szkołom przekazywane proporcjonalnie 

do planowanych potrzeb więc nie powinno ich zabraknąć w poszczególnych rozdziałach. 

Dyrektorzy muszą śledzić wydatki na kontach i reagować. W tym roku nastąpiło 

nierównomierne rozłożenie planów finansowych jednostek. Radnych niepokoił brak bieżącego 

kontrolowania wydatków w szkołach i brak prawidłowego planowania wydatków na wynagro-

dzenia. Wójt przypomniał, że planując dyrektorzy nie są w stanie przewidzieć wszystkich 

okoliczności jakie zdarzą się w ciągu roku, np. urlop zdrowotny nauczyciela czy uczeń  

z orzeczeniem wymagający dodatkowego etatu. Poinformował, że obecnie dyrektorzy dostają 

miesięcznie 1/12 planowanych rocznych wydatków co ułatwia śledzenie zaangażowania 

środków. Radni długo dyskutowali nad problemem wydatków w szkołach słuchając wyjaśnień 

Skarbnika. Przewodniczący prosił Skarbnika aby z większą starannością monitorował wydatki 

na oświatę. M. Puszczało zapytał kto przeprowadzi kontrolę w jednostkach aby zweryfikować 

prawidłowość klasyfikacji i realizacji wydatków. Skarbnik odpowiedział, że urząd ma pracow-

nika o odpowiednich kwalifikacjach do wykonania kontroli. Jest to czynność czasochłonna  

i potrzeba ok. miesiąca na taką kontrolę w jednej jednostce.  Przewodniczący zaproponował 

aby uchwalić zmiany w dziale oświata i złożyć wniosek do RIO  o doraźną kontrolę w tym 

dziale.  M. Puszczało zapytał o przekroczenie planowanych wydatków   za gospodarowanie 

odpadami. Wójt odpowiedział, że w dużej mierze jest to wpływ tego, że nie można było ustalić 

kosztów przyjmowania odpadów przez ZGOK . Wpływ na to ma również to, że nie maleje ilość 

odpadów niesegregowanych mimo deklarowania odpadów segregowanych. Na wysokie 

koszty wpłynęły również wysokie koszty utrzymania PSZOK. Część mieszkańców nie płaci za 

odpady. W tym roku podpisana została umowa zryczałtowana, więc koszty łatwiej ustalić.  

A. Robaczewski uważał, że na wzrost kosztów za odbiór odpadów w drugim półroczu miał 

zapewne wpływ sezon letni i odbiór odpadów od letników. Przewodniczący poinformował, że 

niektóre gminy podniosły ceny  dla  mieszkańców za odbiór odpadów. Uważał, że Skarbnik 

powinien na  bieżąco informować o  wzrastających kosztach za odpady.  Odbyło się głoso-

wanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2016 rok – 

13 głosów za, 2 głosy przeciw.  

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 1950   do godz.  2000.  

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowa-dzania 

ścieków na terenie Gminy Gietrzwałd  -    skreślony z porządku obrad. 
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Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Jan Kasprowicz – Kierownik ZGK   udzielił wyjaśnień na temat kalkulacji wysokości stawek 

i poprosił o przyjęcie wniosku. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie  

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków -  4 

głosy za, 11 głosów przeciw. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy gminy Gietrzwałd 

z organizacjami pozarządowymi na 2017 rok. 

S. Zdunek przedstawił zmiany jakie zaproponowała Komisja Pożytku Publicznego. 

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy 

gminy Gietrzwałd z organizacjami pozarządowymi na 2017 rok – 15 głosów za.  

 

Ad.11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu gminy Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu gminy Gietrzwałd – 15 głosów za.  

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego zwrotu pobranych opłat 

partycypacyjnych.  -   skreślony z porządku obrad  

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej, 

administracyjnej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych Gminy Gietrzwałd.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej i organizacyjnej 

jednostek organizacyjnych Gminy Gietrzwałd - 14 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty na 

terenie Gminy Gietrzwałd. 

M. Puszczało przedstawił stawki opłat za odbiór odpadów proponowane przez Wójta i  

proponowane przez komisję.  

S t a w k i  p r o p o n o w a n e  p r z e z  W ó j t a :  

stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi  

a) w sposób nieselektywny   -  nieruchomości zamieszkałe  -   18,00 zł od mieszkańca 

miesięcznie.  

b) w sposób selektywny  -    nieruchomości zamieszkałe  -   10,00 zł od mieszkańca 

miesięcznie. 

c) w sposób nieselektywny  -  miesięcznie  55,00 zł za 1 pojemnik 120 l w przypadku 
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nieruchomości niezamieszkałych. 

d) w sposób selektywny   -  miesięcznie 45,00 zł za 1 pojemnik 120 l w przypadku 

nieruchomości niezamieszkałych. 

e) w sposób nieselektywny - miesięcznie  300,00 zł za 1 pojemnik 1100 l w przypadku 

nieruchomości niezamieszkałych.  

f) w sposób selektywny - miesięcznie 200,00 zł za 1 pojemnik 1100 l w przypadku 

nieruchomości niezamieszkałych.  

g )  częściowe  zwolnienie z opłaty  - nieruchomości zamieszkałe przez rodziny wielodzietne 

-  zniżka 25% miesięcznej opłaty. 

Komisja analizując proponowane stawki w porównaniu z obowiązującymi dostrzegła 

nierównomierny wzrost procentowy proponowanych stawek.  Komisja proponowała wzrost 

stawek opłaty  o 25%. Wójt wyjaśnił, że przy takiej zmianie opłat nie zbilansują się koszty gdyż 

waga poszczególnych opłat jest różna. Zdecydowanie więcej jest odbiorców z nieruchomości 

zamieszkałych za stawkę 18,00zł i 10,00zł niż pozostałych. Stawki proponowane przez Wójta 

bilansują się co przedstawił w załączonej kalkulacji. Stawki proponowane przez radnych nie 

bilansują się. E. Ratowska zapoznała radnych z ceną wyliczoną  za 1 l odpadów  –  stawki  

proponowane przez Wójta, (bez segregacji): nieruchomości zamieszkałe pojemnik 120 l - 15 

gr, nieruchomości niezamieszkałe pojemnik 120 l    -  46gr, pojemniki 1100 l  - 26gr.  

Segregowane: 

nieruchomości zamieszkałe pojemnik 120 l – 8 gr, nieruchomości niezamieszkałe pojemnik 

120 l  - 38 gr, pojemniki 1100 l  - 18 gr. Przy stawkach zaproponowanych przez radę zabraknie 

145.000zł na pokrycie kosztów odbioru odpadów.  

Andrzej Robaczewski wystąpił z wnioskiem formalnym o przegłosowanie stawek 

zaproponowanych przez Wójta.  

Stanisław Zdunek wystąpił z wnioskiem o przegłosowanie stawek zaproponowanych przez 

Wójta ale  bez ulgi dla rodzin wielodzietnych. Komisja Gospodarcza proponuje stawki 

zwiększone o 25%.  Odbyło się głosowanie nad wnioskiem najdalej idącym, wnioskiem  

S. Zdunka – stawki proponowane przez Wójta bez ulgi dla rodzin wielodzietnych – 11 głosów 

za, 2 głos przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty na terenie Gminy Gietrzwałd – 12 głosów za, 

3 osoby wstrzymały się od głosu. Przewodniczący poinformował, że dwa następne punkty 

wypadają z porządku obrad jako niezasadne. 

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie częściowego zwolnienia z opłaty za gospo-

darowanie odpadami komunalnymi, ponoszonej przez właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują rodziny wielodzietne – uchwała bezzasadna. 
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Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości - 

uchwała bezzasadna. 

 

Ad.17. Podęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z 10.10.2016 r.  na działanie 

Wójta.     Skreślona z porządku obrad  

 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Stare 

Jabłonki o uznanie za ochronne lasów położonych na terenie gminy Gietrzwałd.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Stare Jabłonki o uznanie za ochronne lasów 

położonych na terenie gminy Gietrzwałd – 15 głosów za. 

E. Ratowska poinformowała że samochody dowożące uczniów są stare i często ulegają 

awariom. Koszty naprawy tych samochodów w roku szkolnym 2015/2016 wyniosły: gimbus – 

zakup części i materiałów eksploracyjnych – 18.847zł; Renault – 14.114zł. Na tym porządek 

obrad został wyczerpany i Przewodniczący zamknął obrady XXII sesji Rady Gminy 

Gietrzwałd.  

 

 

Protokołowała                                                                                 Przewodniczący  Rady 

Elżbieta  Bielańska                                                                          Marek  Nowogrodzki 


